
Viborg Golfklub 
Bane- og miljøudvalget 
 

 
 
Referat fra møde den 31. august 2021 
     
Til stede:  
 Per Knudsen – chefgreenkeeper og udvalgsmedlem (PK) 
 Mogens Andersen – klubformand og udvalgsmedlem (MA)  
 Hanne Tolstrup - udvalgsmedlem (HT) 
 Søren Brandstrup – udvalgsmedlem (SB) 
 Uffe Steffensen – udvalgsmedlem (US) 
 Ole Riger Kusk – udvalgsmedlem (ORK) 
 Niels Erik Hansen – pro og udvalgsmedlem (NEH) 
 Karen Søegaard – udvalgsformand (KS) 
 
Dagsorden:  
 

1. Underskrift af referat fra sidste møde (alle) 
2. Hvide pæle, stier mv. (alle) 

Forslag og bemærkninger fra Regeludvalget og Thomas Madsen 
3. Idéer – tanker – alt muligt (Alle) 
4. Chefgreenkeeperen orienterer (PK) 
5. Analyse af Greens (KS) 
6. Eventuelt 

  
 
Ad 1. Underskrift af referat. 

Blev underskrevet. 

 

Ad 2. Hvide pæle, stier mv.  

a) Der har været forslag om at ændre på placeringen af de hvide pæle på hul 1 og hul 18. Pga. 
privat skov og medarbejdernes sikkerhed, kan dette ikke komme på tale. 

b) Regeludvalget har foreslået, at afstandsmarkeringerne på banen kunne fjernes af hensyn til 
turneringer. Udvalget kunne ikke følge denne tanke, da der er dropmuligheder. 

c) Regeludvalget har foreslået flytning af hvide pæle på hul 26, så de står på ydersiden af 
hegnet. Herved får spillere lempelse for ikke-flytbar-forhindring. Udvalget var enig heri. 

d) Regeludvalget har foreslået, at fjerne de hvide pæle bag hul 7 på par 3 banen. Udvalget 
mener, at af hensyn til gående på den offentlige sti, skal pælene fortsat være der. Desuden 
bør der opsættes advarselstavler for de gående.  

e) Der var yderligere forskellige forslag til ændringer af par 3 banen, som MA og Verner vil 
svare på. 

 
Ad 3. Idéer – tanker – alt muligt. 

a) OR foreslog, at miljøprisen på 75.000 kr. bruges til en lav bro mellem hul 19 og 20 samt et 
lille vandløb mellem søerne. 
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b) SB undersøger muligheder og priser for opsætning af afstandsmærker med farve og lyd på 
drivingrange, som især juniorer vil forventes at benytte. Et ekstra gode ved dette forventes 
at være, at antallet af træningsbolde på hul 1 og 26 vil begrænses. 

c) PK foreslog at hegnet mellem hul 23 og 25 bliver nedtaget og arealet forsætter som 
uklippet rough. Der var enighed om dette, og hegnet bliver snarest muligt nedtaget. 

d) PK nævnte at topdressing af fairways af de værste områder på enkelte huller måske vil 
være et gode. Det blev diskuteret uden konklusion.  

e) Muligheden for at flytte vintergreens til et andet område blev diskuteret. Udfordringen 
med vintergreens er, at de ikke bare lige kan flyttes, da sammensætning af græsarter og -
typer er anderledes. Så flytning er ikke så enkelt endda.  

f) Den lille bunker ved greens på hul 26 blev foreslået ændret. Det kunne være Ravette typen 
opbygget af græstørv i lag.  

g) Prioriteringen af belastningen af banen blev diskuteret. Skal man i fremtiden være mere 
opmærksom på langtidskonsekvenser af kraftigt slid. Der var ingen konklusion på dette 
emne.  

h) Det store slid foran green på hul 27 pga. tværgående golfspillere til par 3 banen blev 
diskuteret. Der var enighed om, at der bør laves en større forgreen og foran den etableres 
en sti. Mellem teested og sti burde der så være semirough. Desuden bør der sættes 
advarselsskilte op på hver ende af stien. 
 

Ad 4. Chefgreenkeeperen orienterer.  
a) Vandingsanlæg. Der arbejdes intens på at får repareret anlægget, så der ikke kommer flere 

læk.  
b) Der er muligvis dollarspot på teestedet på hul 24 og forgreen på hul 22. 
c) Teesteder på den nye par 3 bane blev diskuteret. De nyetablerede er allerede meget 

belastede af brug. Og teestedet på hul 1 blev kritiseret. Der er forskellige muligheder for at 
forbedre hul 1’s teested, og der er ikke p.t. konkluderet på dette. Green på hul 8 trækkes 
lidt mod vest for at øge sikkerheden. 

d) Der har i sommer været mange rosende kommentarer til banen både fra gæster og vores 
egne medlemmer. 
 

Ad 5. Analyse af Greens  

PK og KS er i gang med at karakterisere alle greens. Formålet er at få klarlagt status, hvilket 
kan bruges til planer om vedligeholdelse og senere tjek for at se udviklingen. Foreløbig er 
der målt kompression og tykkelse på filtlag. Der er dog udfordringer mht. til at kvantificere 
den procentiske andel af græsarter, ukrudt, svampeangreb mv.  
 

Ad 6. Evt. 

a) Forslag fra PK og KS om ændring af baneudvalgets sammensætning blev diskuteret. De 
væsentligste ændringer:  
- Udvalget udvides fra 2 til 8 menige medlemmer. Det er primært formænd for klub i 

klubben som inddrages. Derudover skal der også  medlemmer med særlige 
kompetencer. De faste medlemmer indgår fortsat.  

- Navnet ændres til Baneforum, idet det primære formål er, at medlemmerne får et 
forum, hvor forslag til ændringer på banen og synspunkter om banens pasning kan 
fremsættes og diskuteres. Vægtige forslag går videre til bestyrelsen.   
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- De mere faglige emner omkring pasning af banen pålægges chefgreenkeeper og 
formand for Baneforum sammen med formand og næstformand/manager. 

- Forslaget forelægges bestyrelsen. 
Baneudvalget tilsluttede sig forslaget som forelægges bestyrelse.  

b) ORK er startet på dataindsamling til ny geocertificering sammen med PK og delvist MA. 
Der arbejdes på, at det er fuldendt i efteråret. 

c) US meddelte, at dette var hans sidste deltagelse i udvalgsmøde. Han har været meget 
aktiv i mange år, hvilket har været et stort gode for golfklubben. 

 

Mødet sluttet 

************ 

 

Per Knudsen  Mogens Andersen  Niels Erik Hansen 
 
 
 
Ole Riger Kusk  Hanne Tolstrup Uffe Steffensen 
 
 
 
Søren Brandstrup Karen Søegaard (referent) 


